
SPRAWOZDANIE
z prac Burmistrza Pasłęka w okresie międzysesyjnym

od 26 września do 7 listopada 2008 roku

● 10 października  został  oddany do użytku  rozbudowany kompleks  sportowy 
przy  Gimnazjum Nr 1 w Pasłęku.  Otwarcie  obiektu  miało miejsce  podczas 
uroczystej  akademii  z  okazji  Dnia  Edukacji  Narodowej.  W  ramach 
przeprowadzonej w latach 2007 – 2008 inwestycji zmodernizowano starą salę 
gimnastyczną  i  dobudowano  dwukondygnacyjne  zaplecze  kompleksu 
sportowego  o  powierzchni  użytkowej  1.248  m² .  W  dobudowanej  części 
zostały  urządzone:  siłownia,  mała  sala  gimnastyczna,  szatnie,  sanitariaty, 
pomieszczenia  dla  nauczycieli  wychowania  fizycznego  oraz  magazyny  na 
sprzęt sportowy. Obiekt został wyposażony w monitoring wizyjny, który ma 
chronić  nowo oddany  szkolny  kompleks  sportowy przed  dewastacją.  Koszt 
wykonanej w Gimnazjum nr 1  inwestycji zamknął się kwotą 3.713.463 złote. 
Uroczystość w dniu 10 października w Gimnazjum nr 1 w Pasłęku obfitowała 
też w inne ważne wydarzenia dla tej placówki oświatowej. Szkoła otrzymała 
sztandar   oraz patrona. Rada Miejska w Pasłęku uchwałą z dnia 26.09.2008r. 
nadała  Gimnazjum  Nr  1  w  Pasłęku  imię  króla  Władysława  Jagiełły, 
wcześniejszego patrona Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku, na bazie której 
powstało  obecne  Gimnazjum  Nr  1.  Władysława  Jagiełłę  na  patrona 
Gimnazjum Nr 1 w Pasłęku wybrała demokratycznie społeczność tej szkoły – 
uczniowie, nauczyciele i rodzice uczniów. Można powiedzieć, że uroczystość 
w Gimnazjum nr 1 w dniu 10 października otworzyła nowy rozdział w życiu 
tej szkoły.

● Zakończone  zostały  prace  związane  z  przebudową  ul.  Kusocińskiego  w 
Pasłęku. Zadanie obejmowało budowę jezdni z asfaltobetonu o szerokości 6,00 
m i długości 384 m, budowę chodnika o szerokości 2,00 m wraz ze zjazdami z 
polbruku, przebudowę sieci wodociągowej na odcinku 412 m, modernizację 
oświetlenia  ulicznego  oraz  budowę  boiska  z  placem  zabaw  o  łącznej 
powierzchni  686,5m².  Wykonawcą  robót  było  Warmińsko  –  Mazurskie 
Przedsiębiorstwo Drogowe Sp. z o.o. z  Gutkowa koło Olsztyna. Określony w 
umowie termin zakończenia prac przypadł na dzień 30.10.2008 r. Wykonawca 
zgłosił  zakończenie  robót  w  dniu  30.09.2008  r.  Protokolarny  odbiór  robót 
nastąpił 9.10.2008 r. Koszt tej inwestycji wyniósł  1.058 tys. zł.

● 7 października br. dokonany został odbiór końcowy nowo wybudowanej ulicy 
Słonecznej  w Pasłęku.  Zakres rzeczowy tej  inwestycji  drogowej obejmował 
wykonanie:
- jezdni z polbruku o szerokości 5 m i długości 206 m,
- chodnika z polbruku o szerokości 1,5 m i długości 206 m,
- odwodnienia powierzchniowego ulicy,



- oświetlenia wzdłuż ulicy.
Wykonawcą  było  Dzierzgońskie  Konsorcjum  Budowlane.  Inwestycja 
kosztowała 382.344 złote.

● Nie  udało  się  dotychczas  wyłonić  prawomocnie  wykonawcy  inwestycji 
gminnej dotyczącej uzbrojenia terenu pod budownictwo jednorodzinne przy ul. 
Partyzantów w Pasłęku. Powodem tego było złożenie odwołania od werdyktu 
komisji przetargowej przez jednego z oferentów, a następnie wniesienie przez 
niego sprawy do sądu.

● Kontynuowany jest remont stacji uzdatniania wody w Surowem. O zakresie tej 
inwestycji  szczegółowo  informowałem  w  poprzednich  sprawozdaniach. 
Aktualnie  wykonawca  -  firma  KREVOX  z  Warszawy   wykonuje  prace 
związane  z  demontażem  starych  urządzeń  oraz  roboty  rozbiórkowo  – 
budowlane  wewnątrz  budynku  stacji   uzdatniania  wody.  Zadanie  ma  być 
zakończone do 31 lipca 2009 roku.

● 20 grudnia br. mają być zakończone prace projektowe dot. budowy  wodociągu 
i kanalizacji w Kroninie. Jest już gotowy projekt budowlany sieci i przyłączy, 
który  aktualnie  jest   uzgadniany  w  wymaganym zakresie.  Została  ustalona 
lokalizacja oczyszczalni ścieków w Kroninie – na gruntach komunalnych oraz 
lokalizacja  stacji  podnoszenia ciśnienia wody w Wójtowiźnie – na gruntach 
prywatnych, które będą wykupione przez gminę Pasłęk.

● Kontynuowana jest budowa wodociągu w Borzynowie, o której szczegółowo 
informowałem  w  poprzednich  sprawozdaniach.  Przypomnę,  że  wykonawcą 
inwestycji jest firma ELTOR z Tczewa. Budowany wodociąg ma długość 5750 
m, a  zaplanowane w ramach tej inwestycji 46 przyłączy ma łączną długość 
4.297  m.  Koszt   inwestycji  został  ustalony  w  drodze  przetargu  na  kwotę 
867.519 zł. Termin zakończenia zadania został wyznaczony na 30.06.2009 r. 
Wykonawca planuje wykonać większość robót jeszcze w tym roku. Aktualnie 
prowadzone są prace związane z budową przyłączy do posesji  oraz montaż 
stacji podnoszenia ciśnienia wody w Leszczynie i Borzynowie.

● Prowadzone  są  prace  związane  z  realizacją  zadania  pn.  „Budowa  sieci 
kanalizacji sanitarnej i wodociągowej do miejscowości Gołąbki”. 27 sierpnia 
br. podpisana została umowa z firmą ELTOR Spółka Akcyjna w Tczewie na 
wykonanie  tej  inwestycji.  Koszt  robót  budowlanych  zgodnie  z  umową 
wyniesie 1.499.304 zł. brutto. Termin zakończenia prac został wyznaczony na 
dzień  31.07.2009  r.  W ramach  zadania  wybudowane  zostaną  23  przyłącza 
wodociągowe  i  kanalizacyjne  w  Gołąbkach,  przyłącze  wodociągowe  i 
kanalizacyjne do pola namiotowego przy zbiorniku Zakrzewko II, wykonana 
będzie pompownia ścieków,  oraz kanalizacja sanitarna odprowadzająca ścieki 
z  budynków  mieszkalnych  przy  ul.  Partyzantów.  Do  miejscowości  Kupin 
doprowadzona zostanie  sieć  wodociągowa i  kanalizacyjna  (  bez przyłączy). 



Obiekt rekreacyjny przy jeziorku i nowo budowany budynek doświadczalny z 
ziemi zostaną włączone do kanalizacji miejskiej.  Łącznie w ramach zadania 
zostanie wybudowanych 2.836 m sieci wodociągowych i 999,40 m przyłączy 
wodociągowych, 2,997,6 m sieci kanalizacji sanitarnej ciśnieniowej i 1.672,10 
m kanalizacji grawitacyjnej z przyłączami. Dla prawidłowego funkcjonowania 
sieci wybudowane zostaną pompownie ścieków ( 4 strefowe i 3 przydomowe). 
Dla  uzyskania  właściwego  ciśnienia  wody  zostanie  wybudowana  stacja 
podnoszenia  ciśnienia  przed  miejscowością  Gołąbki.  Dotychczas  wykonana 
została sieć kanalizacyjna i wodociągowa z Pasłęka do miejscowości Kupin 
oraz sieć kanalizacyjna przy ul. Partyzantów w Pasłęku. Prace realizowane są 
zgodnie z harmonogramem.

● Prowadzone są prace projektowe dotyczące budowy sieci wodociągowej z rur 
PE z miejscowości Aniołowo do Rogowa wraz z przyłączami do budynków 
mieszkalnych.  Wykonawcą  prac  projektowych  jest  Przedsiębiorstwo 
ELPROJEKT Sp. z o.o. z Elbląga. Zgodnie z umową termin zakończenia prac 
projektowych i  uzyskania pozwolenia na budowę upływa 28 lutego 2009 r. 
Koszt dokumentacji wyniesie 59.780 zł.

● W  dniu  4  listopada  firma  BIN  z  Aleksandrowa  Kujawskiego  na  zlecenie 
Urzędu Miejskiego w Pasłęku przystąpiła  do montażu wiat  przystankowych 
typu  Atena  –  Standard  w  miejscowościach  położonych  na  terenie  gminy 
Pasłęk. W tym roku wiaty przystankowe zostaną ustawione w następujących 
miejscowościach:  Awajki, Kąty, Robity wieś, Rzędy, Kronin. W tegorocznym 
budżecie na ten cel  została wyasygnowana kwota w wysokości 25 tys. zł.  W 
listopadzie w/w firma dokona też naprawy wiat przystankowych uszkodzonych 
w wyniku kolizji drogowych, które miały miejsce w miejscowościach Nowe 
Kusy i Rogajny.

● Na prośbę mieszkańców oraz Sołtysa Sołectwa Nowa Wieś został wykonany 1 
punkt świetlny oświetlenia ulicznego w miejscowości Nowa Wieś Cierpkie.

● Zbliżają się ku końcowi roboty związane z wykonaniem oświetlenia ulicznego 
w miejscowości  Nowe Kusy. Zakres robót obejmował wykonanie 5 punktów 
świetlnych, w tym montaż nowych słupów stalowych ocynkowanych, ułożenie 
kabla  oraz  montaż  szafki.  Aktualnie  trwają  prace  związane  z  założeniem 
opomiarowania   i dostarczeniem energii przez zakład energetyczny.
 

● Trwają  prace  związane  z  remontem  i  rewaloryzacją  dwóch  zabytkowych 
kościołów  na  terenie  miasta  i  gminy  Pasłęk,  w  które  angażuje  się  gmina 
Pasłęk. Prace te dotyczą kościoła pw. Piotra i Pawła w Mariance oraz kościoła 
pw.  św.  Bartłomieja  w  Pasłęku.  Oba  kościoły  przynależą  do  parafii 
rzymskokatolickiej  św.  Józefa.  w  Pasłęku.   Najbardziej  kosztownych  prac 
remontowych i  renowacyjnych wymaga kościół w Mariance.  Sprawom tego 
kościoła poświęcone są dwa punkty dzisiejszej sesji. Zostały przygotowane i 



przekazane  radnym  bogate  materiały  dotyczące  rewitalizacji  kościoła  w 
Mariance zawarte w materiałach sesyjnych skierowanych na dzisiejszą sesję. 
Wcześniej  tj.  13.08.2008 r.   przekazany został  radnym dokument pn.  „Plan 
zarządzania obiektem zabytkowym. Kościół pw. Piotra i Pawła w Mariance k. 
Pasłęka”, który dogłębnie ilustruje potrzeby kościoła w Mariance  dotyczące 
remontu  i  rewitalizacji  tego  zabytkowego  obiektu  sakralnego.  Więcej 
informacji  na  temat  remontu  w/w  kościołów  oraz  innych  obiektów 
zabytkowych na terenie miasta i gminy Pasłęk zostanie przekazanych w dalszej 
części dzisiejszej sesji - w punktach poświęconych ochronie zabytków Miasta i 
Gminy Pasłęk.

● Na  terenie  Pasłęka  powstał  kolejny  okazały  obiekt  sportowy  z  myślą  o 
pasłęckiej  młodzieży  szkolnej.  W  dniu  6  listopada  w  Zespole  Szkół 
Ekonomicznych i Technicznych w Pasłęku został oddany do użytku kompleks 
sportowy  ORLIK  2012.  Został  on  wybudowany   w   ramach  rządowego 
programu pn. „ Moje boisko – ORLIK 2012” przez samorząd powiatowy oraz 
Ministerstwo  Sportu  i  Turystyki.  Inwestycja  była  współfinansowana  przez 
powiat,  ministra  sportu  oraz  marszałka  województwa  warmińsko  – 
mazurskiego. W skład nowo wybudowanego kompleksu  sportowego w ZSEiT 
wchodzi boisko piłkarskie o wymiarach 30 x 62 m oraz boisko wielofunkcyjne 
o wymiarach 19 x 32 m do koszykówki i siatkówki. Wiosną przyszłego roku 
przy  tej  szkole  ma  powstać  jeszcze  bieżnia  i  rzutnia.  Gratuluję  władzom 
powiatu  elbląskiego  oraz  dyrektorowi  ZSEiT  w  Pasłęku  zrealizowanej 
inwestycji i życzę by nowy obiekt sportowy stał się kuźnią młodych talentów 
sportowych. 

● Pasłęk rozbudowuje się i w związku z tym rośnie rośnie zapotrzebowanie na 
energię cieplną. Pasłęckie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej należące do 
Spółki  PRATERM Północ  z  siedzibą  w Świeciu  nie  jest  w stanie  załatwić 
pozytywnie  wszystkich  wniosków  o  podłączenie  do  sieci  ciepłowniczej  ze 
względu na ograniczoną moc cieplną posiadanych kotłowni. Z tego powodu w 
2008 roku firma ta dokonywała tylko wybiórczych podłączeń budynków, które 
nie  posiadały  innej  możliwości  zaopatrzenia  w  ciepło,  kierując  się 
opłacalnością ekonomiczną przy wyborze nowych odbiorców. Ze względu na 
brak  potrzebnej  mocy  cieplnej  firma  PRATERM  w  2007  roku  rozpoczęła 
inwestycje  związane  z  rozbudową  kotłowni.  Na  przełomie  2008/2009  roku 
zostanie uruchomiony nowy kocioł grzewczy o mocy 4,6 MW, co powinno 
umożliwić podłączenia kolejnych budynków do miejskiej sieci ciepłowniczej. 
W  2007  roku  firma  przeznaczyła  na  inwestycje  w  zakresie  rozbudowy 
pasłęckiego  systemu  ciepłowniczego  kwotę  679.249  złotych,  z  czego  82 
tysiące – na wykonanie nowych podłączeń. W 2008 roku nakłady inwestycyjne 
wyniosą ponad 3 mln zł.,  w tym 2,2 mln na zwiększenie mocy cieplnej.  W 
odpowiedzi na interwencyjne pismo Burmistrza Pasłęka dotyczące trudności 
podłączenia  się  do  pasłęckiej  sieci  ciepłowniczej,  Prezes  Zarządu  firmy 
PRATERM Północ poinformował, że w 2009 roku firma ta planuje znacząco 



zwiększyć wydatki  na przyłączenie  nowych odbiorców.  Jednakże decyzje  o 
kolejności  realizacji  poszczególnych  wniosków  o  podłączenie  będą 
podejmowane w oparciu o analizę efektywności ekonomicznej wynikającej z 
uwarunkowań technicznych i własnościowych wynikających z przebiegu trasy 
ciepłociągu. Podpisywane umowy o przyłączenie do sieci ciepłowniczej będą 
w  sposób  indywidualny  określały  warunki  przyłączenia,  szczególnie  w 
zakresie finansowania przez  strony umowy kosztów takiego przedsięwzięcia.

● Znane  są  koszty  dotyczące  realizacji  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Pasłęk 
największej  inwestycji  drogowej  w  powojennej  historii  naszej  gminy.  20 
października  została  podpisana  umowa  na  budowę  14-to  kilometrowego 
odcinka  dwupasmowej  drogi  ekspresowej  S  7  na  odcinku Elbląg  –  Pasłęk. 
Inwestycja ta będzie kosztowała 662,3 mln złotych i ma być zakończona za 
dwa  lata.  Nowa  droga  w  większości  będzie  miała  inny  przebieg  niż 
dotychczasowy  odcinek  drogi  E  7  Elbląg  –  Pasłęk.  Inwestycję  realizuje 
Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  a  wykonawcą  będzie 
konsorcjum firm.  Inwestycja  ta  spowoduje  zasadnicze  zmiany   w  układzie 
komunikacyjnym  Miasta  i  Gminy  Pasłęk.  Szczegóły  tych  zmian  były 
omawiane podczas spotkań organizowanych na etapie uzgadniania planów tej 
inwestycji.

● 23  października  2008  r  Rada  Ministrów  podjęła  uchwałę  w  sprawie 
ustanowienia  Wieloletniego  Programu  pod  nazwą  „  Narodowy  Program 
Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008  –  2011”.  Celem  tego  programu  jest 
wsparcie  finansowe z  budżetu  państwa   przebudowy,  budowy lub  remontu 
kluczowych odcinków dróg gminnych i powiatowych w wysokości  do 50% 
wartości inwestycji. Corocznie, w latach 2009 – 2011 na realizację zadań w 
ramach w/w  programu budżet państwa przeznaczać będzie kwotę ok. 1 mld zł. 
Drugi  mld  muszą  dołożyć  samorządy  z  własnych  budżetów.  W  ramach 
programu przez trzy kolejne lata samorząd powiatowy będzie mógł złożyć i po 
2  wnioski  w  ciągu  1  roku.  Wysokość  dotacji  z  budżetu  państwa  będzie 
wynosiła  3 mln złotych na 1 wniosek. Natomiast   samorząd gminny może 
złożyć jeden wniosek Na zadania, które otrzymują dotację z budżetu państwa 
nie   można  będzie  ubiegać  się  o  dodatkowe  środki  finansowe  z  unijnych 
dotacji.  Gmina Pasłęk w dniu 31  października złożyła wniosek do Zarządu 
Powiatu z propozycją wspólnej realizacji z zadań.
Pierwsze dotyczy remontu drogi powiatowej Surowe – Cieszyniec w latach 
2008 – 2009 r. Wartość zadania została oszacowana na kwotę 6 mln złotych. Z 
tego Gmina pokryłaby 25% kosztów tej inwestycji tj. Około 1,5 mln złotych.
Drugie zadanie dotyczy remontu  ulicy 3-go Maja w Pasłęku w latach 2009 – 
2010  r.  Czy  w/w  inwestycje  drogowe  zostaną  zgłoszone  do  Programu 
Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008  -2011  zależy  od  władz  Powiatu 
Elbląskiego.

● Od  czasu  uruchomienia  „Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki”  Gmina 



Pasłęk  wzięła  udział  w  czterech  konkursach  ogłoszonych  przez  Urząd 
Marszałkowski  Województwa  Warmińsko  -Mazurskiego.  W  wyniku 
postępowań konkursowych Gmina Pasłęk pozyskała środki na dofinansowanie 
projektów  o  łącznej  wartości  553.957,50  zł.  Projekty  Gminy  Pasłęk 
dofinansowane przez Europejski Fundusz Społeczny to:
− „  Nasza  szkoła szkołą równych szans”, wartość projektu – 47.025,00 zł., 

realizatorem projektu jest Szkoła Podstawowa w Rogajnach,
− „Uwierz  w  siebie”,  wartość  projektu  –  48.200,00,  realizatorem  jest 

Gimnazjum nr 1 w Pasłęku,
− „Moja szkoła dba o Bezpieczeństwo Ruchu Drogowego”, wartość projektu 

–  46.001,50  zł.,  realizatorem  jest  Szkoła  Podstawowa  z  Oddziałami 
Integracyjnymi w Zielonce Pasłęckiej,

− „Bezpieczny uczeń”, wartość projektu – 24.680,00 zł, realizatorem projektu 
jest Szkoła Podstawowa nr 2 w Pasłęku,

− „Zdrowa osobowość  dziecka  podstawą rozwoju  młodego Europejczyka”, 
wartość projektu – 78.441,00 zł,  realizatorem jest  Szkoła  Podstawowa z 
Oddziałami Integracyjnymi w  Zielonce Pasłęckiej,

− „Sukces  dla  każdego  –  zajęcia  skierowane  do  uczniów  o  specjalnych 
potrzebach edukacyjnych”, wartość projektu – 219.960,00 zł, realizatorem 
jest Szkoła Podstawowa nr 2 w Pasłęku,

− „Rozwijamy się wszechstronnie i wyrównujemy szanse w naszej szkole”, 
wartość  projektu  –  89.650,00  zł,  realizatorem  projektu  jest  Szkoła 
Podstawowa w Rogajnach.

Kolejne  trzy  projekty  złożone  przez  gminę  Pasłęk  znalazły  się  na  liście 
rankingowej  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa  Warmińsko  – 
Mazurskiego. Są to projekty :
− „Moja  Przyszłość”,  wartość  projektu  –  76.340,00  zł,  jego  realizatorem 

będzie Gimnazjum nr 1 w Pasłęku,
− „Bliżej Europy”, wartość projektu – 186.920,00 zł, jego realizatorem będzie 

Gimnazjum nr 1 w Pasłęku,
− „Równe szanse edukacyjne nadzieją na lepsze jutro”,  wartość projektu – 

115.978,00 zł, jego realizatorem będzie Szkoła Podstawowa w Rzecznej.
W  przypadku  zakwalifikowania  w/w  trzech  projektów  gminy  Pasłęk  do 
realizacji,  ogólna  wartość  środków  pozyskanych  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki przez pasłęcki samorząd wyniesie około 1 mln 
zł.

● 21.10.2008r.  Odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorami  szkół  podstawowych  i 
gimnazjalnych  prowadzonych  przez  gminę  Pasłęk,  poświęcone  pozyskaniu 
środków   finansowych  Unii  Europejskiej  na  sprzęt  i  pomoce  naukowe 
optymalizujące  procesy  kształcenia.  Dotacje  na  sprzęt  i  pomoce  naukowe 
oferuje  działanie  3.1  –  Inwestycje  w  infrastrukturę  edukacyjną  w  ramach 
Regionalnego Programu  Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013. 
W tej sprawie ustalone zostało, że:
− zbiorczy wniosek o dofinansowanie zakupu sprzętu i pomocy naukowych 



optymalizujących procesy kształcenia złoży Burmistrza Pasłęka,
− szkoły przekażą dane niezbędne do przygotowania wniosku aplikacyjnego 

do końca października  br.
W trakcie spotkania poruszone zostały także tematy związane m. in. z:
− realizacją projektów dofinansowanych w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki,
− system informacji oświatowej,
− lokalizacją  punktów  konsultacyjnych  Poradni  Psychologiczno  – 

Pedagogicznej w Pasłęku w szkołach,
− doskonaleniem zawodowym nauczycieli w 2009 roku.

● Zrealizowany  został  kolejny  etap  budowy  Pola  Golfowego  Sand  Valley  w 
Pasłęku.  18  października  br.  zostało  oddane  do   użytku  6  dołkowe  pole 
treningowe,  w  otwarciu  którego  uczestniczyłem  jako  przedstawiciel 
pasłęckiego  samorządu.  Jest  to  tzw.  „krótkie  pole”  służące  do  ćwiczeń lub 
rozgrywki.  W  listopadzie  na  polu  treningowym  rusza  Akademia  Golfa. 
Dyrektor  Generalny Sand Valley Company zobowiązał  się  udostępnić  małe 
pole golfowe uczniom dwóch pasłęckich szkół do nauki gry w golfa. Oficjalne 
otwarcie całego pola golfowego zostało zaplanowane na maj 2009 roku.

● W marcu br. 152 osoby zwróciły się do Burmistrza Pasłęka o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w ocenie oleju napędowego. Wydano 152 pozytywne 
decyzje  dotyczące  zwrotu  tego  podatku.  Ogólna  kwota   zwrotu  podatku 
akcyzowego  przeznaczona  do  wypłaty  wniosła  335.366  złotych,  a  kwota 
obsługi  zwrotu  podatku  –  6.707,31  złotych.  Powierzchnia  użytków rolnych 
objęta  zwrotem  podatku  akcyzowego  wyniosła  9.671  ha.  Natomiast  we 
wrześniu br. 209 osób zwróciło się do Burmistrza Pasłęka o   zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. Wydano 209 pozytywnych 
decyzji  w  tej  sprawie.  Ogólna  kwota  zwrotu  podatku  akcyzowego 
przeznaczona  do  wypłaty  wyniosła  386.976,59  złotych.  Natomiast  kwota 
obsługi  zwrotu  podatku  wyniosła  7.739,53  złote.  Powierzchnia  użytków 
rolnych objętych zwrotem podatku akcyzowego wyniosła 12.008 ha.

● Gmina  Pasłęk  jest  współorganizatorem  programu  pomocy  dla  rodzin 
rolniczych, w których  gospodarstwach rolnych w 2008 roku powstały szkody 
spowodowane przez suszę.
Do Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w terminie wpłynęło 
250 wniosków o pomoc finansową z tytułu suszy. Decyzje przyznające pomoc 
otrzymało  226 rolników wnioskodawców.  11 rolników otrzymało  pomoc w 
wysokości 500 złotych przewidzianą dla gospodarstw rolnych o powierzchni 
do  5  ha,  a  215  rolników  otrzymało  pomoc  w  wysokości  1.000  złotych 
przewidzianą dla gospodarstw o powierzchni powyżej 5 ha.
Decyzje odmowne otrzymało 24 rolników z powodu nie spełnienia kryteriów 
zawartych w Rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 26 września 2008 roku w 
sprawie  szczegółowych  warunków  realizacji  programu  pomocy  dla  rodzin 



rolniczych, w których gospodarstwach rolnych powstały szkody spowodowane 
przez suszę lub huragan w 2008 roku.  Najczęstsze przyczyny odmowy to : 
brak  protokółu  oszacowania  strat,  szkody  spowodowane  przez  suszę  nie 
przekroczyły 30% ogólne powierzchni gospodarstwa, wnioskodawca  nie był 
płatnikiem KRUS.
Łączna kwota pomocy dla rodzin rolniczych na terenie gminy Pasłęk z tytułu 
suszy  w  2008  roku  wyniesie  220.500  zł.  Wypłata  przyznanych  zasiłków 
nastąpi w dniu 10 listopada 2008 roku w kasie Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 

 
● 18 października br. w Olsztynie odbył się kolejny Polsko – Niemiecki Kongres 

Samorządowo  –  Polityczny  Grupy  Roboczej  Samorządowo  –  Polityczne 
Partnerstwo  pod  hasłem   „  Zjednoczona  Europa  .  Nowe  wyzwania  dla 
partnerów polsko – niemieckich”.  Omawiane  na tym kongresie  zagadnienia 
dotyczyły: nowych wymiarów współpracy lokalnej po wprowadzeniu II etapu 
reformy  administracyjnej  w  Polsce,  nowych  wyzwań  w  zakresie  ochrony 
wspólnych  dóbr  kultury,  współpracy  środowisk  oświatowych,  budowania 
porozumienia pomiędzy Polską a Niemcami.  W kongresie tym uczestniczyli 
Pasłęczanie :
- Pan Stanisław Paździor – Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku,
- Pan Maciej Romanowski – Wicestarosta Elbląski,
- Pan Paweł Troszyński – były Burmistrz Pasłęka,

     - Pan Witold Żak – były radny gminy Pasłęk i powiatu elbląskiego.

● Zbliża  się  okres  zimowy.  Na  terenie  miasta  zadania  z  zakresu  zimowego 
utrzymania  dróg  gminnych  realizować  będzie  Przedsiębiorstwo  Usług 
Komunalnych  w  Pasłęku  w  ramach  umowy dot.  utrzymania  czystości  ulic 
gminnych.  Drogi  gminne na  terenach  wiejskich  będą  odśnieżane zgodnie  z 
zasadami  utrzymania  zimowego  dróg  gminnych  zawartymi  w  zbiorczej 
informacji  o  zimowym  utrzymaniu   dróg  gminnych,  powiatowych  i 
wojewódzkich w sezonie zimowym 2008 – 2009. Zostaną podpisane umowy z 
14 podmiotami dysponującymi odpowiednim sprzętem do odśnieżania. W dniu 
dzisiejszym radni i sołtysi otrzymają do wiadomości Harmonogram utrzymania 
zimowego dróg na terenie miasta i gminy Pasłęk. 

Informuję,  że  niniejsze  sprawozdanie  zostało  zamieszczone  w  Biuletynie 
Informacji  Publicznej  Urzędu  Miejskiego  w  Pasłęku  w  zakładce  :  „Sesje  Rady 
Miejskiej w Pasłęku” i jest dostępne dla wszystkich zainteresowanych.


